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 Kehitysvamma-alan tuki- ja osaamiskeskuksen KTO Varsinais - Suomen
erityishuoltopiiri on pyytänyt jäsenkunnilta lausuntoa, joka koskee Mylly-Antin
koulussa järjestettävää perusopetusta.

KTO-Varsinais-Suomen erityishuoltopiiri on järjestänyt vaikeavammaisten
perusopetusta Mylly-Antin koulussa vuonna 2009 hyväksytyn perussopimuksen
mukaisesti.

Jäsenkunnat, KTO:n Varsinais-Suomen erityishuoltopiiri, Mylly-Antin koulun
rehtori sekä kuntien sivistysjohtajat pitivät 3.6.2021 neuvottelun, jossa
keskusteltiin Mylly-Antin koulun tilanteesta, koulukiinteistön sopivuudesta
opetukseen ja oppimiseen sekä  ja perusopetuksen järjestämistä
vaikeavammaisille oppilaille.

Erityishuoltopiiri on pyytänyt  lausunnot seuraaviin kysymyksiin:
1. Miten koulun toiminta tulee järjestää 1.1.2023 lähtien?
2. Voisiko Parainen isäntäkuntana ottaa vastuun Mylly-Antin koulun toiminnan
järjestämisestä?
3. Jos kunta ei voi toimia isäntäkuntana koululle, onko kunta valmis tekemään
yhteistyösopimukset oppilaskohtaisesti isäntäkuntana toimivan kunnan kanssa
vaikeavammaisten perusopetuksen järkestämistä koskien?
4. Mitä mieltä kunnassa ollaan uuden koulun rakennushankkeen
käynnistämisestä?

Lausunto tulee toimittaa 15.9.2021 mennessä.

Ehdotus  Sivistyslautakunnan suomenkielinen jaosto päättää antaa seuraavan lausunnon,
joka koskee  Mylly-Antin koulun toimintaa 1.1.2023 lähtien.

1. Miten koulun toiminta tulee järjestää 1.1.2023 lähtien?

Vaikeasti vammaisten oppilaiden opetuksen järjestäminen seudullisena
yhteistyönä ja keskitettynä palveluna on tarkoituksenmukaisin ja ennen kaikkea
oppilaiden edun mukainen ratkaisu. Koulu tuottaa opetuspalveluita oppilaille,
joiden määrä on kuntakohtaisesti pieni. Opetus tulisi järjestää ensisijaisesti muun
perusopetuksen yhteydessä, eikä täysin muusta opetustoiminnasta erillisenä.



Mylly-Antin toiminnan jatkaminen hyvinvointialueiden vastuulla edelleen
1.1.2023 jälkeen on perusteltua, jotta maakunnalliset ratkaisut erityisesti
kehitysvammaisten lasten palveluiden järjestämisestä ja toimipaikkojen
sijainnista ovat tiedossa ennen kuin tehdään pysyviä ratkaisuja perusopetuksen
järjestämisestä.

Erityishuoltopiirin kuntayhtymän tulisikin selvittää opetus- ja
kulttuuriministeriöstä, onko tulevalla hyvinvointialueella vielä siirtymäajan
(1.1.2023 jälkeen) lupa vaikeavammaisten perusopetuksen järjestämiseen.

2. Voisiko Parainen ottaa vastuun Mylly-Antin koulun toiminnan järjestämisestä?

Mylly-Antin koulun toiminta perustuu Varsinais-Suomen erityishuoltopiirin
kuntayhtymän perussopimukseen, jossa erityisopetuksen järjestäminen on yksi
kolmesta kuntayhtymälle sovitusta ydintehtävästä. Kuten edellä on todettu,
Mylly-Antin toiminnan jatkaminen hyvinvointialueiden vastuulla edelleen
1.1.2023 jälkeen on perusteltua, jotta maakunnalliset ratkaisut erityisesti
kehitysvammaisten lasten palveluiden järjestämisestä ja toimipaikkojen
sijainnista ovat tiedossa ennen kuin tehdään pysyviä ratkaisuja perusopetuksen
järjestämisestä. Kuntayhtymän tulee vastata opetuksesta toistaiseksi.

3. Jos ette voi toimia isäntäkuntana koululle, oletteko valmiit tekemään
yhteistyösopimukset oppilaskohtaisesti isäntäkuntana toimivan kunnan kanssa
vaikeavammaisten perusopetuksen järjestämistä koskien?

Kyllä.

4. Mitä mieltä olette uuden koulun rakennushankkeen käynnistämisestä?

Varsinais-Suomen erityishuoltopiirin kuntayhtymän tulee vastata opetuksesta
perussopimuksen mukaisesti myös jatkossa. Kuntayhtymän tulee koulutuksen
järjestäjänä osoittaa koulun toiminnalle asianmukaiset tilat, jotta sen toiminta voi
jatkua toistaiseksi.

Uusien/korvaavien tilojen tulisi sijaita ensisijaisesti jonkin olemassa olevan koulun
yhteydessä. Tämä turvaisi pedagogista vertaistukea, lisäisi erilaisuuden
suvaitsemista ja mahdollistaisi oppilaiden integroinnin muihin ryhmiin. Tilojen
yhteiskäyttö toisi myös kustannussäästöä. Mylly-Antissa opiskelevat oppilaat
tarvitsevat runsaasti erilaista hoidollista ymv. tukipalvelua, mikä pitää huomioida
tilojen suunnittelussa/valinnassa.

Hyvinvointialue on sitoutunut vuokraamaan kuntien sote-kiinteistöjä vuoteen
2025 saakka. Vasta sen jälkeen tiedämme sen, että vapautuuko mahdollisesti
jostakin kunnasta kiinteistö, mikä soveltuisi vaikeavammaisten opetuskäyttöön ja
jonka sijainti olisi sopiva.

Päätös Ehdotus hyväksyttiin.

Tiedoksianto kaupunginhallitus, sivistyslautakunta
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